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Zpravodaj Obecního úřadu Máslovice
Ročník XXX       Číslo 4 Srpen 2024

INFORMACE ZE ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE 

Volební místnost na obecním úřadě v  zadní části bude přístupná od pátku 
20. září od 14 do 22 hodin a v sobotu 21. září od 8 do 14 hodin. Volič se musí 
prokázat platným občanským průkazem nebo cestovním pasem. Ze zdravot-
ních důvodů může volič požádat volební komisi, o možnost volit doma. Ob-
čan může volit i na jiném místě než má trvalé bydliště, ale pouze na území 
Středočeského kraje. O vydání voličského průkazu lze do 13. září požádat 
buď písemně s ověřeným podpisem, nebo prostřednictvím datové schránky 
nebo přes Portál občana zasláním do datové schránky obecního úřadu. For-
mulář žádosti je k dispozici na obecním úřadě nebo na webových stránkách 
obce. Lze také požádat o voličský průkaz osobně na obecním úřadě nejpozději do 18. září do 16 hodin. Hlasovací 
lístky obdrží voliči do domovních schránek nejpozději do 17. září.

Přítomno bylo všech sedm zastupitelů a osm občanů. Za-
stupitelé vzali na vědomí rozpočtové opatření (dále jen 
RO) č. 3, ve kterém se příjmy navýšily o 17 tisíc korun 
(dotace z ministerstva kultury na knihovnu – pořízení ka-
talogového systému Tritius) a o 17 800 korun, což byla 
vratka nespotřebované dotace ze sázení stromů (dotaci 
dostala obec prostřednictvím mateřské školy). Výdaje se 
navýšily o 100 tisíc korun v paragrafu knihovny, protože 
dostaneme další dotaci na knihovnu ve výši 70 tisíc ko-
run ze Středočeského kraje a již nastalo a ještě nastane 
její čerpání. Zastupitelé schválili RO č. 4., které se týkalo 
navýšení v příjmech celkem o 32 tisíc korun, což byla 
dotace na volby do Evropského parlamentu a  ve výda-
jích navýšení o 12 tisíc na celkovou částku 32 tisíc ko-
run, taktéž na volby do Evropského parlamentu. Paragraf 
Sběr a svoz nebezpečných odpadů se navyšuje o 40 tisíc 
korun a paragraf Odvádění a čištění odpadních vod a na-
kládaní s kaly navýšení o 60 tisíc korun na dopracování 

projektů individuálních přípojek občanů.
Další bod programu se týkal plánované rekonstrukce pů-
dy nad hospodou. Zastupitelé schválili zveřejnění zakázky 
na Profilu zadavatele, takže se může (do 17. září) přihlá-
sit kterákoli stavební firma. Po dohodě s architekty bylo 
z  projektu vyjmuto vnitřní zařízení, tj.  zejména postele 
a další drobný nábytek, který si obec může po dokončení 
rekonstrukce obstarat sama a pravděpodobně i levněji.
Zastupitelé dále revokovali usnesení o  přijetí vyhlášky 
o stanovení místního koeficientu (výše čtyři) daně z ne-
movitých věcí. Měla platit od letošního roku, ale tím, že 
nebyla zveřejněna ve Sbírce právních dokumentů, posou-
vá se její účinnost od ledna příštího roku.
Na závěr P.  Herman informoval zastupitele o  výběru 
traktoru na sekání trávy (především velké plochy hřiště). 
Doporučuje traktor značky STIHL. Na zakoupení trak-
toru získala obec dotaci ze Středočeského kraje ve výši 
149 800 korun. Vlastní podíl obce činí 65 700 korun.

VOLBY DO KRAJSKÝCH ZASTUPITELSTEV
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Pan Hynek Kříž se stydí být zastupitelem, protože obecní úřad 
platí málo brigádníkům. Ano, platíme částku o  málo vyšší 
než je minimální státem daná odměna, ale brigádníci nemusí 
nikam dojíždět, nemusí používat vlastní nástroje, práce je to 
občasná, není potřeba žádná odbornost. Nejsme schopni za-
jistit někomu plnohodnotnou brigádu na každý den po několik 
týdnů. Je to pouze krátkodobý přivýdělek a výpomoc obci.
Kauza Vltavská. Hynek Kříž se nabídl, že sám ostříhá živý 
plot ve Vltavské za poloviční cenu, než byla poslední faktura 
od firmy Flos. Souhlasili jsme, ale předpokládali jsme, že 
práce budou provedeny ve stejném rozsahu. Plot potřebuje 
výrazné zastřižení ze shora i ze strany a ve spodní části. Máme 
fotografie pro porovnání, na kterých je vidět poměrně velký 
rozdíl ve výsledku. Vzal si na pomoc Marka Špačka, který 
určitě pracoval dobře, ale díky zaneprázdnění ve Vltavské 
nestihl dokončit práci, kterou měl zadanou od obecního úřadu 
a musí se hledat někdo jiný. A ušetřit na dvě multikáry z roz- 
dílu cen sestřihu plotu by trvalo hodně dlouho, ceny jedné 
se pohybují od sedmi set tisíc do čtyř milionů dle velikosti 
a množství funkcí.
Chléb a hry. Když se Hynek přistěhoval před pěti lety do obce, 
nadšeně se vyjadřoval o všem v obci, že je super a že právě 
proto si naši obec vybral k bydlení. A najednou je všechno 
špatně? Kulturní a společenské akce nejsou nic nového, kona-
ly se v obci i v minulosti. A zúčastňovali se jich i obyvatelé 

okolních obcí, stejně tak jako máslovičtí občané vyráželi za 
zábavou do jiných míst. Což se děje i dnes. A že sem přijede 
i pár lidí z Prahy? A proč by nejezdili, copak my taky nejez-
díme za zábavou do Prahy a jinam? Myslím, že je stále i dost 
máslovických občanů, kteří si akce umí užít. A kdo nechce, je 
to jeho věc, nikdo nikoho nenutí. Účast zastupitelů také není 
povinná, ale vždy bylo dobrým zvykem, že se zapojovali do 
přípravných i úklidových činností všech akcí, které zaštiťovala 
či přímo organizovala obec. Že třídění pexesa nebo nošení 
stolů není hodno zastupitele? Nemusí to dělat. Dle zákona 
o obcích má jen povinnost se zúčastnit veřejných schůzí a roz- 
hodovat o  věcech, které vyplývají z  tohoto zákona (par. 84 
a par. 85 zákona 128/2000 Sb).
To, že se Hynek Kříž dělí se čtenáři svého soukromého zpra-
vodaje o  zážitky ze zastupitelstva (a  ještě jen z  jeho úhlu 
pohledu), je velmi nekorektní jednání. Jeho popis se týká 
pracovních schůzek zastupitelů, které jsou interní záležitostí. 
Na nich každý může říct svůj názor, ptát se, diskutovat. Dis-
kuse s člověkem, který ale odmítá slyšet argumenty a neustále 
opakuje jen tu „svou a jedinou pravdu“ a ještě ke všemu velmi 
hlasitě a často nevybíravým způsobem, je velmi obtížná. Pra-
covní schůzky zastupitelstva se konají za dobrovolné účasti 
zastupitelů (a  nemusejí se vůbec konat), nic se na nich ne- 
schvaluje a  definitivně nerozhoduje. K  tomu slouží pouze 
veřejná zasedání zastupitelstva. Hynek Kříž se přihlásil sám 

 

u Očkování psů a koček bude v neděli 
15. září v 10 hodin před obecním úřadem.

u Svoz nebezpečného odpadu se uskuteč-
ní v sobotu 5. října od 8 do 8.45 h na návsi.

u Svoz velkoobjemového odpadu pro-
běhne od čtvrtka 3. října do neděle 6. října na návsi. 
Upozorňujeme občany, že do velkoobjemového kon-
tejneru již nepatří samostatné dřevo, plasty ani kovy 
(pouze v kombinaci s jinými materiály). Také tam ne-
patří biologický odpad, stavební odpad ani nebezpečný 
odpad.

u Na téma kanalizace plánujeme v listo-
padu uskutečnit neformální setkání občanů, zástupců 
samosprávy Máslovic a Vodochod, projektantů, dotační 
administrátorky a zástupce finančního sektoru.

u Na téma výstavba tramvajové trati do 
Zdib a Sedlce nám byla přislíbena zástupci krajské inte-
grované dopravy prezentace záměru a diskuse s občany. 
Termín včas oznámíme.

 

u Změny v jízdním řádu autobusu
Obecní úřad obdržel návrh jízdního řádu, který začne 
platit od prosince. Občané mohou zasílat připomínky do 
3. září na ou@maslovice.cz nebo je vhodit do schránky 
na obecním úřadě. Návrh jízdního řádu je také vyvěšen 
na webových stránkách obce.
Máslovice – Praha
všední dny: 4.05, 4.35, 5.12, 5.38, 6.04, 6.26, 6.49, 7.17, 
7.46, 8.26, 9.23, 10.01, 11.01, 12.01, 13.01, 13.33, 14.03, 
14.27, 15.04, 15.34 (od Aera v  15.24), 16.24, 16.31, 
17.04, 17.35, 18.03, 18.52, 19.55, 20.55, 22.01, 23.04
víkendy: 4.45, 5.30, 6.07, 7.04, 8.04, 9.04, 10.04, 11.04, 
12.04, 13.04, 14.01, 15.04, 16.04, 17.04, 18.01, 19.04, 
20.04, 21.04, 22.01, 23.04
Praha – Máslovice
všední dny: 5.30, 6.18, 6.38, 7.10, 7.34, 8.00, 8.36, 9.20, 
10.20, 11.20, 12.20, 13.00, 13.25, 13.58, 14.30, 15.00, 
15.30, 16.00, 16.30, 17.00, 17.30, 18.00, 18.36, 19.00, 
19.40, 20.10, 21.20, 22.20, 23.20, 0.20
víkendy: 5.29, 6.29, 7.29, 8.29, 9.  29.  , 10.25, 11.25, 
12.25, 13.25, 14.25, 15.25, 16.25, 17.25, 18.25, 19.25, 

ZPRÁVY OBECNÍHO ÚŘADU

POZNÁMKY K ČLÁNKŮM A VÝROKŮM UVEDENÝM
V SOUKROMÉM MÁSLOVICKÉM ZPRAVODAJI
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VLTAVSKÁ, ANEB SVĚT PODLE DENTISTY

na volební kandidátku, kterou jsem vedla. Neodmítla jsem ho, 
protože jsem ráda, když se občané zajímají o chod obce a chtějí 
se na něm podílet. Ale způsobem, který je prospěšný pro obec 
a ne způsobem, který jen napadá, osočuje a pomlouvá.
A záhon u  statku? Předložila jsem zastupitelům dvě cenové 
nabídky, které se lišily cenově podle druhu osázení. S nimi 
jsem zastupitele seznámila, ale ani v nejmenším jsem nikoho 
nepřesvědčovala, aby se začalo s realizací za nabídnuté ceny. 
Chtěla jsem jen, aby se tento prostor zkultivoval a  aby se 
o tom vedla diskuse, jestli poptat ještě další firmu apod. Místo-
starosta přišel s nápadem, že záhon vybudují chlapi svépomocí 
a Hynek se k němu přidal. Taková iniciativa je určitě vítaná, 
ale problém je, že záhon stále není zkultivovaný. Ale není snad 
všem dnům konec.
A  záhon na návsi? Žádné trvalky nevytvoří dlouhodobě tak 
pestrou směsici květů jako letničky. A vysazují se ve většině 
obcí a  měst na léto. Vysazování macešek zase způsobí, že 
záhon je pěkný i v zimě. Záhon „nespolyká“ žádné horentní 
sumy z  rozpočtu. Trvalky nejsou levnější a  není pravda, že 
jsou na věky. Vyžadují častější péči a úpravu a po několika 
letech kompletní výměnu. Nerozumím tomu, proč jeden 
záhon vyvolává tolik zbytečných negativních emocí.
Střet zájmu? O  žádný střet zájmu nejde. Mám stejná práva 
jako kterýkoliv jiný obyvatel naší obce. V minulosti obec pro-
dala nepotřebné části pozemků paní Hořánkové, Měkotové 
a  panu Korandovi. Za sto korun za čtvereční metr. Nikdo 
z obce s tím neměl problém. Ale pokud se jedná o mou osobu, 
tak to najednou problém je. Kus pozemku, který sousedí s naší 
zahradou a zahradou Hermanových, obec nepotřebuje a nikdy 
nepotřebovala. Je zarostlý náletovými dřevinami a  je úzký. 
V minulosti tam žádná cesta nebyla, jen zatravněná strouha. 
Budovat novou cestu nemá, dle většinového názoru zastupitelů, 

smysl. Cesty, které spojují ulici Pražskou a Vltavskou jsou již 
tři. Co se týče ceny, ano, původně jsem vycházela z ceny dříve 
prodaných pozemků. Návrhy od Hynka (tisíc pět set korun) 
byly zase neúměrně vysoké vzhledem k charakteru pozemku. 
Proto jsem objednala nezávislý oficielní odhad (kontakt jsem 
získala na městském úřadě v Odoleně Vodě).
Kauza půda - postaveni „před hotovou věc“. Tak to rozhodně 
zastupitelé nebyli. O  tom, že se bude využívat půda k  uby-
tování, se uvažovalo už od začátku rekonstrukce Hospody. Jen 
jsme nevěděli, jestli budou stačit finance a rekonstrukce byla 
proto rozdělena na dvě etapy. K realizaci té druhé letos nastal 
čas. První zadávací řízení proběhlo a bylo zrušeno z důvodu 
vysoké ceny (o tom jsme již ve zpravodaji psali). S pěti zastu- 
piteli jsme se shodli, že mít k pronájmu sálu možnost ubytování 
je po všech stránkách výhodné, zvláště když v nejbližším okolí 
není dostatek ubytovacích kapacit. Dotace na krátkodobé uby-
tování, bohužel, nejsou. I přesto nemá smysl nechat půdní pro-
stor prázdný a nevyužitý. Proto znovu hledáme firmu, která 
rekonstrukci provede.
Ve svém článku Hynek píše o aroganci moci, když hlasování 
zastupitelů vyjde 1: 6. To je ale zcela legitimní situace, že šest 
lidí má na věc stejný názor a jeden člověk má názor jiný. To se 
v životě stává, že se člověku nepodaří vždy prosadit svůj názor.
K tématu základní školy se nebudu vyjadřovat, dokud v této 
věci nebude jasno. Docházka dětí do školy v žádném případě 
ohrožena není. Vzhledem k  tomu, že pochybily obě strany, 
určitě najdeme cestu k  dohodě. Jen poznámku k  vyjádření 
paní Vojtíškové, že nebyla v době působení v zastupitelstvu 
o  této věci informována. Byla členkou kontrolního výboru, 
jako členka zastupitelstva schvalovala závěrečný účet obce. 
Mohla tuto skutečnost lehce zjistit a  poukázat na ni již ten-
krát.   V. Sýkorová s přispěním A. Illichmana

Vzhledem k tomu, že ve zmíněném samizdatu byla zmíněna 
i má firma, nezbývá mi než reagovat, a uvést některé údaje 
(a to i ty které jsou šířeny ústně) na pravou míru.
Především údaj o  četnosti údržeb není pravdivý, údržba 
dotčené Vltavské byla v  posledních letech prováděna 
1x ročně, nikoli, jak bylo uvedeno 2x. Současně byla 
prováděna údržba dalších částí obce, a to záhony u statku, 
před hospodou, u  kapličky, u  zastávky  atd. Tedy zjevně 
byl rozsah práce výrazně větší, než bylo uvedeno. Pisatel 
následně vyvinul nebývalé úsilí, aby své tvrzení dokázal 
a  ostříhal plot ve Vltavské s  pomocí dalších osobně. 
Bohužel však ne po roce, jak bylo prováděno v minulosti, 
ale po 5 ti měsících od poslední údržby, tedy objem práce 
by byl podstatně rozdílný, pokud by byl vykonán správně 
a v celém rozsahu, jak bylo prováděno mou firmou. Plot 
byl tzv.  podstřižen a  v  budoucnu zcela určitě (pokud 
nebude opraveno) dojde k jeho odvalení od zdi a bude mu-
set být výrazně redukován a následně ponechán k dorostení 

do původní výšky, což bude trvat 2-3 roky v závislosti na 
kvalitě údržby. Celkový rozsah snahy pisatele se zúžil na 
pouhý plot u zdi Vltavské, nebylo provedeno odplevelení, 
střih na protější straně ulice (u Vorlů a Červinkové), nebyla 
provedena údržba u  statku, hospody, kapličky, zastávky. 
Tedy zjevně práce odfláknutá a vůbec neodpovídající roz- 
sahu prací dodaných firmou Flos. Navíc zcela jistě se 
v budoucnu věc výrazně prodraží a zde doufám bude vzat 
provádějící k plné odpovědnosti a úhradě za způsobenou 
škodu. Protože se nechci rozbíhat do dalších podrobností, 
závěrem můj názor.
Stojí za úvahu, zda důvěryhodnost pisatele je taková, aby 
byl představitelem obce, ve které žijeme. Zjevně zastává 
mečiarovský postoj k politice.
Zmíněný Vladimír Mečiar před časem prohlásil: „I lež je 
způsob politického boje.“  
 Václav Mařík starší

VYJÁDŘENÍ K ČLÁNKU V TZV. MÁSLOVICKÉM ZPRAVODAJI
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VYJÁDŘENÍ K ČLÁNKU DOTAČNÍ OKÉNKO
Tento článek mohl ve čtenáři vyvolat dojem, že dotaci na výstav-
bu kanalizace naše obec nedostala proto, že jsme nepodepsali 
smlouvu s Vodochody na rozšíření čistírny a že dotace i nadále 
jsou a stačí jen znovu požádat. Ale tak to není. Našel by se snad 
někdo, kdo by podepsal závaznou smlouvu na několik milionů, 
aniž by viděl projektovou dokumentaci a rozpočet na rozšíření 
čistírny? Ani jedno zatím Vodochody nemají, ale máme příslib, 
že do října mít budou. Máme a chceme mít i nadále dobré vztahy 
s Vodochody, a proto musíme respektovat jejich rozhodnutí a je-
jich termíny, i když třeba na některé věci máme jiný názor.
Menší rekapitulace:
Práce na zpracování projektové dokumentace kanalizace obce 
Máslovice byly dokončeny v  březnu 2022, kdy rozhodnutí 
o  schválení stavebního záměru realizace kanalizace nabylo 
právní moci. Při přípravě dotačního projektu jsme se v  ob-
dobí vrcholícího covidu spojili alespoň online s  manažery 
Operačního programu Životní prostředí (dále jen OPŽP) a kon-
zultovali jsme s nimi nejlepší formu podání žádosti. Bylo nám 
doporučeno vytvořit účelový svazek obcí Vodochody a Máslo- 
vice a podat jeden společný projekt na navýšení kapacity čistírny 
odpadních vod ve Vodochodech (dále jen ČOV) a  výstavby 
kanalizace v Máslovicích a přivaděče do Vodochod. Bohužel 
tento návrh nebyl samosprávou obce Vodochody akceptován 
z důvodu složitosti budoucích vlastnických vztahů ke zhodno-
cované ČOV.
Rámcové znění smlouvy o spolupráci mezi obcemi Máslovice 
a Vodochody bylo proto dojednáno až v říjnu 2022 za účasti 
starostů obou obcí na společném jednání v Líbeznicích. Jednání 
vedl mediátor z  Místní akční skupiny Nad Prahou. Zástupci 
obou obcí konstatovali, že v době přípravy této smlouvy nemají 
vyjasněno a zajištěno financování záměrů jimi prezentovaných 
a ve smlouvě definovaných, přičemž každá z nich jednotlivě, 
nezávisle na sobě, bude usilovat o získání finančních prostředků 
z veřejných rozpočtů, ať již České republiky či Evropské unie, 
využitím dostupných dotačních programů.
Mezitím obec Vodochody změnila postoj ke způsobu finan-
cování navýšení kapacity ČOV a rozhodla se projekt etapizo-
vat do několika let, aby jej byla schopna financovat bez použití 
dotací, pouze z vlastních zdrojů a příspěvku obce Máslovice. 

Toto rozhodnutí vedlo k prodlevám ve zpracování projektové 
dokumentace intenzifikace ČOV, která byla dokončena teprve 
v  říjnu 2023, a  rozhodnutí o povolení záměru nabylo právní 
moci koncem listopadu  2023. Toto zdržení a  neexistence 
rozpočtu pro 6. etapu, která počítá s navýšením kapacity ČOV 
pro potřeby Máslovic, znemožnily schválení smlouvy o spolu-
práci, ve které musí být zcela jasně definován příspěvek obce 
Máslovice na financování rozšíření kapacity a nároky na finan-
cování budoucího provozu intenzifikované ČOV.
V říjnu 2023 podaly Máslovice žádost o dotaci na výstavbu kanali-
zace v obci a přivaděče do Vodochod. Bohužel tato žádost byla 
zamítnuta z důvodu nedostačující kapacity ČOV. Dle pravidel pro-
gramového období 2021 – 2027 bude každá další žádost odsouzena 
k neúspěchu do té doby, než bude realizována intenzifikace ČOV. 
Po výsledku hodnocení žádosti o dotaci se proto ihned uskutečnila 
jednání se zástupci Vodochod, s požadavkem, aby byl urychleně 
dokončen rozpočet 6. etapy a zároveň bylo přehodnoceno pořadí 
jednotlivých etap, aby v nejbližší možné době mohla být uzavřena 
smlouva o  spolupráci a  být zahájeny práce na navýšení kapa- 
city ČOV potřebné pro napojení kanalizace. Nová žádost o dotaci 
může být podána v okamžiku, kdy bude tato kapacita vybudována 
a zároveň bude vyhlášena výzva ať již z evropských fondů nebo 
národních programů. Ministerstvo zemědělství ani OPŽP v har-
monogramech na rok 2024 žádné výzvy na podporu výstavby 
kanalizací neplánují, harmonogramy na rok 2025 nebyly dosud 
zveřejněny. Na realizaci z vlastních zdrojů by bylo potřeba téměř 
90 miliónů Kč, což jsou příjmy z více jak 12 ročních rozpočtů 
obce (a to by obec neplatila nic jiného). Komerční úvěr může být 
poskytnut pouze do výše cca jedné třetiny nákladů. Bez dotace 
nelze o realizaci projektu tedy vůbec uvažovat.
Informace o možnosti žádat o dotaci na kanalizaci, zmiňovaná 
paní Vojtíškovou v „Máslovickém zpravodaji“, je mylná. Hned 
v první větě převzaté tiskové zprávy se totiž uvádí, že výzva je 
určena pro 283 kladně vyhodnocených žádostí, které obce podaly 
ve 42., 43. a 44. výzvě OPŽP, ale pro vyčerpání alokace na dot-
aci nedosáhly. Ale to není případ máslovické žádosti, ta nebyla 
hodnocena kladně, ale byla zamítnuta kvůli neexistující kapacitě 
ČOV ve Vodochodech. 
 V. Sýkorová za přispění Ing. Ivy Cucové, ICProjekty

NOVÉ KNIHY ČEKAJÍ NA ČTENÁŘE
Oblíbený spisovatel Vlastimil Vondruška vydal novou knihu s názvem Nevěsta Kristo-
va z cyklu Hříšní lidé Království českého a neméně oblíbený autor Jan Bauer přichází 
s historickou detektivkou Smrt na hostině. „Horkou“ novinkou je i detektivka Případ 
komisaře Losta, úvodní díl krimisérie, který je napínavý a  přitom jemně ironický, 
o německém komisaři působícím v Portugalsku. Titul Florencie, moje (sebe) láska na-
povídá, že příběh autorky a  zároveň vypravěčky Veroniky Vrzalové zavede čtenáře do 
krásné historické Florencie. Zkušená autorka Tereza Boučková vypráví téměř sto let starý 
příběh jedné židovské rodiny, ale i dalších obyvatel domu v knize Dům v Matoušově ulici. 
Dvě staletí příběhů z bouřlivé rodinné historie se vešlo do knihy Krajina roztavených zvonů od Jana Štiftera. Drobná povídková 
sbírka O lidech a psech ukazuje každodenní radosti a strasti života s čtyřnohými miláčky. Stávající, ale i noví čtenáři a čtenářky 
jsou vítáni v knihovně v komunitním centru každé úterý mezi pátou až sedmou hodinou.  V. Chadimová, V. Sýkorová
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HŘIŠTĚ A SK MÁSLOVICE
Každý den, když přijíždím domů z práce, tak mě vždy přepadne 
smutek při pohledu na naše hřiště – lépe řečeno to, co z něj  
zbylo. Místo hřiště máme louku, místo prostoru za antukou 
máme zpuchřelou gumu, hřebíky a nepořádek a u pergoly máme 
skladiště rádoby bioodpadu na spálení. Můžeme se tady dlouze 
dohadovat a nadávat, kdo za současný stav může a proč tomu 
tak je. Každý máme nějakou svoji pravdu a za tou si stojíme. Já 
mám na tuto situaci svůj vlastní názor a rozhodně není pěkný. 
Na čem se ale asi všichni shodneme je to, že prostor okolo hřiště, 
hřiště samotné a kabiny rozhodně nejsou prioritou vedení obce. 
Kdyby tomu tak bylo, vypadalo by to jinak.
V obci máme velký počet dětí, které chtějí sportovat a nemají 
kam jít. Máme stále velmi aktivní nohejbalisty, díky kterým ještě 
nezarostlo antukové hřiště, máme tady řadu aktivních seniorů, 
kteří by jistě ocenili místo, kam zajít s vnoučaty a v klidu si tam 
sednout. V době, kdy ve všech obcích vzkvétají sportovní areály, 
tak my máme tak leda zanedbané prostory, za které se můžeme 
stydět. A může to v tomto stavu ještě dlouhá léta zůstat – a to 

rozhodně nechci dopustit.
Jelikož mě tato situace velmi mrzí, rozhodla jsem se s ní začít 
něco dělat. Chtěla bych, aby SK Máslovice opět fungovalo 
a fungovalo tak, abychom se za prostor pro sport nemuseli stydět. 
Doufám, že mě v tom nenecháte, podpoříte mě a pomůžete mi. 
Mám zcela jasnou představu o tom, jak by měl prostor vypadat, 
jak prostor upravit, co změnit a jak začít. Hledám členy do klu-
bu SK Máslovice, kteří se nebojí práce, mají nápady a hlavně 
chtějí udělat něco pro vlastní obec a naše děti.
Telefon na mě všichni máte, napište mi, prosím, s kým mohu 
počítat. Následně svolám hromadnou schůzku, představím Vám 
svoji vizi a společně začneme něco dělat – brigády, akce pro děti 
i dospělé atd., schopných lidí máme v obci dostatek. Věřím, že 
pokud investujeme všichni trochu svého času, svých schopností 
a možností, dovedeme získat i finanční prostředky a sponzory 
na obnovu celkového prostoru.
Přeji Vám všem krásný zbytek léta a těším se na Vaše zprávy.
 Hana Švitorková (tel.: 608 526 642)

LETNÍ LODĚ
Prázdninová sobota 20. července patřila pohodovému závodu 
Bohnice – Máslovice na lodích. Jak bývá zvykem, počasí nám 
přálo. Závodilo třináct plavidel. Dvoumístných kanoí bylo 
devět, trojmístné tři, jeden raft a  jeden paddleboard. Většina 
posádek se účastní opakovaně a  čas dojezdu do cíle svědčí 
o tom, že se snaží zlepšovat čas z předchozích ročníků. I letos 
proběhl napínavý souboj o první a druhé místo. První se umísti-
la loď BB lopaty (otec a syn Benešovi ze statku, vloni druzí) 
s časem padesát pět minut. Druhá Dolská včela (Ondřej Pro-
cházka s kolegou) zakotvila také za méně než hodinu plavby. 
Třetí místo, stejně jako vloni, obsadila jediná výhradně dámská 
posádka v obvyklém složení Iva Grimmová a Eva Hořánková. 
Výsledkovou listinu si spolu s fotografiemi z celého odpoledne 
můžete prohlédnout na webových stránkách obce.
Všechny posádky dorazily do cíle v  pořádku. V  dusném 
odpoledni přišla vhod koupel ve Vltavě i vychlazené nápoje 
a  chutná jídla z  občerstvení Richarda Alberovského (toho 
dne i oslavence). Během odpoledne a především po ocenění 
posádek plavidel k  příjemně strávenému času hrála kapela 
Máslovické drnkačky. Oblíbené písničky si na přívoz přišli 
poslechnout jejich příznivci i okolo jedoucí cykloturisté.
Z celé akce jsem měla dobrý pocit, i  když jsem ji pro ten-
tokrát neplánovaně dostala „na triko“. Měla jsem obavu, zda 
se den vydaří a nenastanou nečekané komplikace. Perfektní 
příprava a několikaleté zkušenosti starostky (spolu s horkou 
linkou v případě nouze) zajistily akci hladký průběh. Za zdar 
akce také vděčím na startu Veronice Horváthové a v cíli Pavle 
Černé a Lídě Szöllösové. Díky patří i Alešovi Illichmanovi 
a Pepovi Merfaitovi za přípravu lavic a tradičně panu Novot-
nému za focení.
Věřím, že pohodový závod si užili všichni a stejně jako já se 
těší na příští ročník!  Petra Horváthová
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POZVÁNKA NA MÁSLOVICKÉ POSVÍCENSKÉ VINOBRANÍ 
V SOBOTU 7. ZÁŘÍ

Zlevněné vstupenky můžete zakoupit v úterý 3. září na obecním úřadě.

Český výraz pro mindfulness je všímavost. Je to stav, ve kterém si člověk plně uvědomuje a věnuje pozornost tomu, co se 
děje v přítomném okamžiku. Co vnímáme smysly, jak vnímáme své tělo, jaké nás napadají myšlenky, jaké prožíváme emoce 

- a to bez posuzování, hodnocení či očekávání.  Díky tomu získáváme větší kontrolu nad tím, co se děje v našem vnitřním i 
vnějším prostředí a jsme odolnější ve stresových a náročných situacích. Nemusíme přitom sedět v turecké sedu, můžeme v 
tomto stavu zažívat jakoukoli chvíli v každodenním fungování.  Trénink všímavosti podporuje činnost mozku, zlepšuje se 
pozornost při práci, „vyklidní“ mysl.

Cílem programu je:
■ Seznámit účastníky s mindfulness a jejími benefity v oblasti psychického i fyzického zdraví, snižování stresu, zklidňování mysli, 
lepšího soustředění a budování dobrých mezilidských vztahů.
■ Společně praktikovat jednoduchá cvičení posilující rozvoj mindfulness.
■ S podporou vědeckých argumentů, praktických příběhů a sdílení zkušeností účastníků motivovat k praktikování mindfulness.

Rozsah programu je 4 x 90 minut, ideálně rozložených do čtyř navazujících týdnů. Každé setkání je tematicky zaměřeno. 
Doporučeno je zúčastnit se všech setkání, ale není to podmínkou.  Účastníci jednotlivých lekcí dostávají podpůrné materiály pro 
domácí cvičení, ve formě pracovních listů a audio nahrávek.

Termíny setkání: čtvrtky 12. , 19. , 26. září a pondělí 7. října, vždy od 14 do 15,30 hodin v komunitním centru. 

Program je zdarma pro seniory, další účastníci platí 500 Kč za celý program, za jednotlivá setkání 150 Kč.

Lektorkou programu je Ing. Marcela Klauzová Roflíková, MBA, zakladatelka Českého mindfulness institutu a mezinárodně 
certifikovaná lektorka.

MINDFULNESS POMÁHÁ V KAŽDÉM VĚKU

PROGRAM: 
13:00 – 14:00 Máslovické drnkačky
14:00 – 14:15 Fit For You – dětský aerobic
14:30 – 15:00 Bakchus 
15:00 – 15:30 Vyhl. výsledků běhu do vrchu, zvuková zkouška kapely
15:30 – 16:30 Kapela Caktus Showband – skvělý rokenrol
16:45 – 17:30 Pohádka pro děti 
17:00 – 17:30 Soutěž v pojídání koláčů 
17:30 – 18:30 Folklórní trio
19:00 – 24:00 Taneční zábava s kapelou River Music 

Běh s máslem do vrchu pro všechny kategorie (13:30 – 14:30)

Stloukání másla (13 – 16 h)    
Tvořivá dílna drátování (14 – 16 h)  
Tvořivá dílna s korkovými špunty (13 – 16 h)



POZVÁNKA NA MÁSLOVICKÉ POSVÍCENSKÉ VINOBRANÍ 
V SOBOTU 7. ZÁŘÍ

Využijte možnosti zdravotního cvičení v komunitním centru každý čtvrtek od 10 do 11 hodin. 
První lekce se uskuteční 5. září. Více informací na telefonním čísle: 602 278 685.

CHCETE UDĚLAT DOBŘE SVÉMU TĚLU? 
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Na vědomost se dává…
Vydává Obec Máslovice, titulní list kreslil Michal Mo-

rovian. Nepodepsané příspěvky zpracovala V. Sýkorová. 
Registrováno na Ministerstvu kultury ČR pod číslem MK 
ČR E 12702. Vychází šestkrát do roka. Uzávěrka tohoto 
čísla 21. 8. 2024. Sazba Daniela Kramerová. Uveřejněné 
příspěvky nevyjadřují vždy názor obecního úřadu.

 

Pište do zpravodaje!
Pište o všem, co se v obci nebo jednotlivých organizacích 

děje, co se vám líbí nebo nelíbí, co byste navrhovali nebo 
s čím nesouhlasíte a nebo napište, co byste chtěli vědět, 
o čem by se mělo také psát. Uzávěrka příštího čísla je 
21. 10. 2024. Příspěvky můžete předávat do schránky obecní-
ho úřadu či posílat mailem na adresu: ou@maslovice.cz.

u Společenská kronika u

Srpnové jubilanty zahajovala paní Markéta Ilenčíková, která vstoupila do řad – sátníků (4. 8.).

Druhá polovina srpna patřila dvěma oslavencům.

Dlouholetý člen a několik let i „šéf“ Máslovických drnkaček Pavel Šertler oslavil šedesáté narozeniny (19. 8.). 

Závěr měsíce patřil Jiřímu Řezáčovi, který v plné síle a s humorem oslavil 85. narozeniny (24. 8.).

Jubilantce a dvěma jubilantům srdečně gratulujeme a přejeme hlavně zdraví, pohodu a hodně štěstí do dalších let!

HUSINEC – kavárna Konkáva
■ Loučení s prázdninami: 31. 8. 15 – 20 h

KLECANY
■ Slavnosti pravého a levého břehu 14. 9.

KOZOMÍN
■ Medová slavnost 31. 8. 13 – 18 h

KRALUPY NAD VLTAVOU
■ Filmy:
Zápisník alkoholičky: 31. 8. 18 h
V hlavě 2: 31. 8. 14,30 h

■ Akce:
Happening malých rebelů: 31. 8. 14 – 17 h

■ Divadlo:
Šťastný vyvolený: 10. 9. 19 h
Království z Ledu (dětský muzikál): 13. 9. 17 h
Minipárty s Karlem Šípem: 25. 9. 19 h

MĚLNÍK
■ výstava v muzeu: Mělnické medvídkování aneb s med-
vídky za historií Mělníka do 6. 10.

ODOLENA VODA
■ Vodolský festival (Rozloučení s prázdninami) – kopec 
Zlatkov 31. 8.
■ výstava ve Fotogalerii: Tajemství snímků NASA: 2.  – 
29. 9.
■ beseda s autorem Petrem Horálkem 26. 9. od 18 hodin

ROZTOKY U PRAHY – MUZEUM
■ Miloš Malina, sběratel, archeolog, podivín do 13. 10.
■ Zdenka Braunerová… tužkou, uhlem, štětcem, ry-
dlem… do 3. 11.
■ Vojtěch Kubašta: svět pop-up knih (výstava pro celou 
rodinu) do 31. 12.
■ Autogramiáda hokejisty Jakuba Krejčíka: 4. 9. 17 – 19 h
■ Design Lock (roztocký design & handmade market): 8. 9.

VODOCHODY
■ Rozloučení s létem 31. 8. na fotbalovém hřišti od 14 hod.

KULTURNÍ AKCE V OKOLÍ

Sousedé v ulici Šálecká se dohodli, že naváží na poslední (v pořadí ale první) setkání sousedů v ulici U Vodojemu, které se 
uskutečnilo prvního dubna loňského roku a uspořádají setkání v jejich ulici v pátek 20. září od 18 hodin v části ulice od křižovatky 
se Severní směrem k třešňové aleji. Na toto setkání sousedů jsou zváni i "sousedé" z dalších ulic, prostě všichni, kdo se chtějí 
vzájemně setkat, popovídat si a prožít příjemný podvečer. Malé občerstvení typu "co dům dal" bude připraveno, ale ukázky 
kuchařského nebo cukrářského "umění" příchozích jsou také vítány. Z nápojů bude k dispozici točené pivo (za mírný poplatek), 
víno též, ale je možné si přinést vlastní. Limonáda pro děti zdarma. 

SETKÁNÍ SOUSEDŮ V ULICI ŠÁLECKÁ


